



---

## 65. Internationale Filmfestspiele Berlin (5. - 15. Februar 2015)

### PRESSEMITTEILUNG

(for English version see below)

#### 29. TEDDY AWARD – Der queere Filmpreis der Berlinale Preisverleihung am 13. Februar 2015 in der Komischen Oper Berlin Der Vorverkauf hat begonnen

10.11.2014

Sehr geehrte Damen und Herren,

die **Eintrittskarten** für die **29. Verleihung des TEDDY AWARD** sind **ab sofort erhältlich**.

Der bedeutendste queere Filmpreis der Welt wird im Rahmen der 65. Internationalen Filmfestspiele Berlin am **Freitag, dem 13. Februar 2015** verliehen. Ort der festlichen Verleihung ist 2015 erneut die **Komische Oper Berlin**.

Auf der festlichen TEDDY AWARD Preisverleihung mit mehr als 2000 Gästen aus Kunst, Kultur, Wirtschaft und Politik wird der TEDDY AWARD in den Kategorien: Bester Spielfilm, bester Dokumentar/Essayfilm und bester Kurzfilm ausgezeichnet. Filme aus allen Sektionen der Berlinale konkurrieren auch in diesem Jahr um die Auszeichnungen.

Neben den Preisträgern des Abends erwartet die Zuschauer ein hochklassiges künstlerisches Bühnenprogramm mit dem **Orchester der Komischen Oper Berlin**, der Schauspielerin und Diseuse **Ingrid Caven**, der österreichischen Electropop Gruppe **pop:sch** und vielen anderen. Durch den Abend führt Moderator **Jochen Schropp**.

Und wie in den Vorjahren öffnet auch der 29. TEDDY AWARD wieder sein Familienalbum und erinnert an herausragende queere Persönlichkeiten. Dem Regisseur **Rainer Werner Fassbinder** ist eine Hommage gewidmet. Des Weiteren wird der Special TEDDY AWARD für die künstlerische Lebensleistung verliehen.

#### Termine

05.02.-15.02.15      65. Internationale Filmfestspiele Berlin  
06.02.15, 23:00 Uhr    TEDDY GRAND OPENING NIGHT / SchwuZ  
**13.02.15, 21:00 Uhr    29. TEDDY AWARD Preisverleihung / Komische Oper Berlin**  
13.02.15, 23.00 Uhr    TEDDY 2015 After Show Party / Komische Oper Berlin / SchwuZ

Karten für die TEDDY AWARD Preisverleihung in der Komischen Oper Berlin am 13.02.2015 sind ab sofort erhältlich im online Shop auf [www.teddyaward.tv](http://www.teddyaward.tv). Kartenreservierung ist möglich per E-Mail über [tickets@papagena.de](mailto:tickets@papagena.de) oder telefonisch über die **Ticket-Hotline 030 – 4799 7474** und an der Opernkasse der Komischen Oper Berlin. Ohne Vorverkaufsgebühr gibt es die Karten im Prinz Eisenherz Buchladen, Motzstraße 23, 10777 Berlin.

**Pressekontakt:      Marie Gutbub**  
**E-Mail:                [presse@teddyaward.tv](mailto:presse@teddyaward.tv)**



---

## 65<sup>th</sup> Berlin International Film Festival (Feb. 05.–15, 2015)

### PRESS RELEASE

#### 29. TEDDY AWARD – The Queer Film Award at the Berlin International Film Festival

Presentation of the Award on 13<sup>th</sup> February, 2015 in the Komische Oper Berlin

The advance ticket sale has begun

10.11.2014

Dear Mesdames or Sirs,

the **entrance tickets** for the **29. TEDDY AWARD Ceremony** are **available from now on**.

The most important queer film prize in the world will be given away during the 65. Berlin International Film Festival on **Friday, 13<sup>th</sup> of February 2014**. The location of the festive awarding will be in 2015 again the Komische Oper Berlin.

At the festive TEDDY AWARD Ceremony with more than 2000 guests from the fields of art, culture, economy and politics, the TEDDY AWARD will be awarded in the categories: Best Feature Film, Best Documentary/Essay Film and Best Short Film. Also in this year, movies from all sections of the Berlinale compete for the awards. The Special TEDDY AWARD for artistic life achievements is given to outstanding personalities.

Besides of the award winners of the evening, a high class artistic stage programme will await the audience. Among many others the **Orchestra of the Komische Oper**, actress and dancer **Ingrid Caven** and the Austrian electro-pop group **pop:sch** will perform on the TEDDY stage. Your host for the evening will be **Jochen Schropp**.

Just like in the years before, also the 29. TEDDY AWARD opens its family album and reminds us of outstanding queer characters. Homage will be paid to director **Rainer Werner Fassbinder**.

#### Dates

Feb. 05.-15, 2015	65. International Film Festival Berlin
Feb. 06, 2015, 23:00 h	TEDDY GRAND OPENING NIGHT / SchwuZ
<b>Feb. 13, 2015, 21:00 h</b>	<b>29. TEDDY AWARD Ceremony / Komische Oper Berlin</b>
Feb. 13. 2015, 23.00 h	TEDDY 2015 After Show Party / Komische Oper / SchwuZ

Tickets for the TEDDY AWARD Ceremony are available from now on in the online shop at [www.teddyaward.tv](http://www.teddyaward.tv). Ticket reservation is possible via e-mail: [tickets@papagena.de](mailto:tickets@papagena.de) or via the **Ticket Hotline 030 – 4799 7474** and at the Ticket Office of the Komische Oper Berlin. Without booking fee the tickets are available in Prinz Eisenherz Bookshop, Motzstraße 23, 10777 Berlin.

**Press contact:** **Marie Gutbub**  
**E-Mail:** [presse@teddyaward.tv](mailto:presse@teddyaward.tv)